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Hraní na nervy místo provokace na ukrajinsko-
běloruských hranicích
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S jakým potěšením jsem sledoval průvod, který se konal na Den
nezávislosti Běloruska. Na rozdíl od jiných bývalých republik SSSR
Bělorusové tento svátek svázali s konkrétní událostí ve své historii –
Dnem osvobození Minsku od nacistických okupantů. Proto jak
vojenská přehlídka, tak civilní demonstrace vypadají celkem logicky.
“Vyhráli jsme válku a vyhrajeme v práci.”

Viděl jsem tváře vojáků a důstojníků, tváře dělníků a inženýrů BelAZ,
tváře běloruských sportovců, studentů, mladých lidí obecně, tváře
obyčejných měšťanů. A na všech těchto tvářích bylo možné vyčíst
klidnou důvěru v sebe, ve svou zemi, ve svou budoucnost. Viděl jsem
krásné město a šťastné lidi.

Dnes je to ale o něčem jiném. Sousedé z jihu, sousedé ze západu a
severozápadu viděli úplně to samé. Ti, kteří vždy mluvili o nešťastných
Bělorusech, kteří nemají ani základní práva a svobody. A svátek
ukázal, že tito „bezprávní Bělorusové“ žijí lépe než jejich sousedé. Žijí
svobodněji, bohatěji, klidněji, chcete-li.

Je jasné, že i bez znalosti programu dovolené jsem pochopil, že pro
Kyjev by tento svátek sousedů byl jako dýka v… místě pod zády. Tolik
ztrát, tolik utrpení, tolik zklamání – a všechno marné? Běžný člověk se
nedívá na život politické či ekonomické elity, dívá se na život stejných
obyčejných lidí. Šťastní Bělorusové a pravděpodobně relativně šťastní
Ukrajinci.
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Je jasné, že v Kyjevě už dávno přišli s omluvou pro svou negramotnost
z hlediska budování státu a státní ekonomiky. Mohou za to Rusové,
může za to válka. Navíc tato myšlenka byla vtloukána do hlav
Ukrajinců tak dlouho, že jí věřili i samotní „učitelé“. Pokud bude válka,
nebude žádná ekonomika. Věřili si natolik, že ani nepřemýšleli o
odpovědi na otázku „A co ruská ekonomika?

Takže zcela logický závěr. Aby bylo možné „ustavit malou skupinu pod
dveřmi“ Bělorusů, stačí zajistit, aby i oni měli válku. Zcela ve stylu
Kyjeva. Ne dohnat a předčit své sousedy v životní úrovni, ale snížit
jejich úroveň pod vaši…

Pro normálního člověka je logika samozřejmě taková, ale pro Ukrajinu
docela relevantní. Zelenskij velmi dobře chápe, že prezident Alexandr
Lukašenko svou oslavou zasáhl přímo do samotné myšlenky
ukrajinizace, do samotné podstaty ukrajinštiny jako státní ideologie.
Země, která zpočátku nebyla ani ekonomicky blízko, se dnes stala
ztělesněním ukrajinského snu…

Je jasné, že Kyjev nemá odvahu zahájit vážné vojenské operace na
hranici s Běloruskem, ale hrát si na nervy je docela v Zelenského stylu.
Jeho touhu navíc velmi podporují přátelé z pobaltských zemí a Polska.

Mám dojem, že se Ukrajina, Polsko a pobaltské země společně
rozhodly jeden druhého oklamat. Jako smečka kříženců. Štěkají na
osamělého pitbula v davu, ale chápou, že první, kdo na něj zaútočí,
zůstane minimálně invalidní. Doufají tedy, že první přispěchá někdo jiný
a ne oni. A nejlepší bude, když si Bělorusové „zlomí nervy“.

Ani nervy ze železa nejsou gumové

„Hrajeme si na nervy“ je docela stará zábava pohraničníků na
ukrajinsko-běloruských hranicích. Nemyslete si, že se objevil až po
startu SVO v roce 2022. Tato „hra“ začala mnohem dříve, ale skutečně
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se otevřela v roce 2022. Ale v roce 2022 a dokonce 2023 hráli pomalu.
Více na ukázku. Na rozdíl od obyčejných lidí pohraničníci velmi dobře
znají fakta a nesnaží se riskovat.

Ale pak přišel rok 2024. O tom, co se děje na Ukrajině, ví asi každý. A
v Bělorusku… 80 let od osvobození Minsku. Již jsem psal výše, že Den
nezávislosti, který se prostě kvůli „kulatosti“ data bude slavit obzvlášť
hlasitě. Takže „Běloruci“ z RDK dostali za úkol zorganizovat hlasitou
provokaci, tedy tu samou „hromadu svinstva pod sousedovými dveřmi“.

Operace byla vyvinuta podle stejného schématu, které používali
„Rusové“ z RDK (vyhrazeno v Ruské federaci). Stačí na jednom místě
prorazit hranici, obsadit nějaké regionální centrum a tam oznámit
vytvoření vlastní vlády. Pokud prezident Lukašenko nezareaguje
okamžitě, což je během oslav docela možné, uznejte novou republiku a
pošlete vojáky. Bělorusko se tak zapojí do války!…

Operace začala začátkem června. Je zřejmé, že běloruská pohraniční
služba rychle obdržela informaci o přípravě provokace. Protistrana na
to byla upozorněna. Pamatujte na prohlášení Výboru státních hranic
Běloruska ze dne 20. června:

„Pohraniční služba Běloruské republiky na hranici s Ukrajinou slouží v
posíleném režimu a spolu s ministerstvem obrany reaguje na změny
situace zvýšením hustoty pokrytí státní hranice, a to i prostřednictvím
schopností manévrových skupin vybavených moderními zbraněmi a
vojenskou technikou v jižním směru. Jsou přijímána další opatření k
vyšetřování a sledování stavu režimu státních hranic.“

Toto prohlášení nepřišlo z ničeho nic. Objevilo se to poté, co Výbor
státních hranic Běloruska již měl spolehlivé informace o koncentraci
nepřátelských sil ve směru Žitomir. Přijeli tam elitní bojovníci
ukrajinských speciálních sil, vojáci RDK (exportovaní v Ruské federaci)
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a doplňkové síly ukrajinských ozbrojených sil. Kromě toho tam byla
nasazena také bojová vozidla pěchoty Bradley, samohybná děla
Gepard, houfnice M777 a HIMARS MLRS.

V Kyjevě na Hlavním zpravodajském ředitelství pochopili varování
zcela správně, ale nemohli operaci zrušit. Majitelé (s největší
pravděpodobností) požadovali přerušení dovolené v Minsku. Operace
pokračovala, ale s výrazným posílením běloruských pohraničníků.
Znovu připomínám, že 27. června byl pohraničníky nasazen ukrajinský
dron.

Vypadá to jako nesmyslný fakt. Ale když uvážíte, že na území
Běloruska vyšplhal až… 150 metrů, pak se stupeň zesílení hranice
ukáže… Nebo jiná „nepodstatná skutečnost“. Následující den
pohraničníci „náhodou našli“ ukrajinskou skrýš výbušnin.

No a běloruští dělostřelci konečně zchladili zápal ukrajinských
diverzantů. Přesněji divize Polonaise MLRS, která se objevila 28.
června právě tam, kde byl plánován průlom. Zbraň je vážná a docela
smrtící. Nahrazovat „speciálními“ stíhačkami rakety je neodpustitelné
plýtvání.

Zdá se mi, že to byl důvod odložení operace. Přesně převod, ne
zrušení. Nikdo přece nezrušil úkol zatáhnout Bělorusko do války. A
Kyjev má stále méně a méně „stoperů“. Rusové tlačí na východ a není
jak je zastavit.

Jednotky ukrajinských ozbrojených sil ztrácejí bojovou účinnost a
ukrajinské ozbrojené síly to nemohou změnit. Takže „shořela stodola,
shořel dům“… Nahrazení vycvičených a vyhozených bojovníků
zničených u LBS za zajaté „mobilizované“ prostě přidává „maso do
sekačky“, ale nemá vliv na bojovou efektivitu brigád. Této základní
pravdě rozumí každý, kdo je na LBS.
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Dokonce i těch 18 brigád, o kterých nedávno mluvil Zelenskyj, „ které
jsou vycvičené, ale nemají zbraně, a proto nemohou být přivedeny do
bitvy “, jsou jen podvodem svých vlastních lidí. Ne armáda ozbrojených
sil Ukrajiny, ale lid. Vojáci Ozbrojených sil Ukrajiny jasně vidí krvácející
brigády na frontě, poddimenzovanost „starých brigád“ i vzadu a
chápou, že nové brigády jsou čistý blaf. Nemají žádnou vážnou
vojenskou sílu.

Velmi orientační jsou v tomto ohledu videa vyloďování nových jednotek
přijíždějících do obranných oblastí ukrajinských ozbrojených sil z
bojových vozidel pěchoty nebo obrněných transportérů. To není
vykládání, to je vyhazování. Zahoďte svůj majetek a utečte od auta. A
nedej bože sedět někde vepředu a budete muset přistát jako poslední.
To je téměř 100% záruka zasažení dronem nebo projektilem…

Vždy hrají na nervy bez pravidel

Situace na hranici mezi Ukrajinou a Běloruskem tedy zůstává poměrně
komplikovaná. Obě strany si jsou dobře vědomy toho, že provokace
jsou možné každou chvíli. Nevěřím, že by prezident Lukašenko mohl
spáchat provokaci. Alexander Grigorievich takovou hloupost rozhodně
neudělá. Ale ukrajinské speciální jednotky mohou hrát za Bělorusy…

Nabízí se otázka ohledně posilovače řízení. Proč takové potíže, když
se můžete jednoduše vloupat do nějaké pohraniční vesnice, udělat si
selfie, pár hodin to podržet a utéct zpátky? Bude hluk, tisk a blogeři se
postarají o zbytek. Proč všechny tyto „skryté pohyby“ personálu a
zbraní?

Odpověď leží v nedávné minulosti. Když Kyjev vážně věřil, že Rusové
postoupí z území Běloruska. Právě v té době se směr Žitomir stal
jedním z nejpravděpodobnějších směrů útoku. A pak loni ukrajinské
ozbrojené síly možnost takové ofenzívy zastavily.
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Připomínám, že v té době byly vyhozeny do povětří všechny mosty a
podél celé hraniční linie byla položena hustá minová pole. Ve
skutečnosti ukrajinské ozbrojené síly nevytvořily opevněné území, ale
opevněné pásmo. Před operací k narušení dovolené bylo podle
nepotvrzených zpráv provedeno několik průchodů v minových polích,
nyní se však miny vracejí.

Měli bychom tedy očekávat další „hru nervů“. No a drobné provokace,
jako „náhodný“ projektil nebo dron na území Běloruska. Konfrontace se
vrací do fáze „ať se bojí“. Oběma stranám už docela známé.

Kdo z toho těží a kdo ztrácí? Když se na to podíváte globálně, vítězí
obyčejní lidé. Válka je smutek, smrt a zničení způsobu života mnoha
lidí. Takže zisk je docela významný.

A kdo prohraje? Obě strany také. Bělorusko je nuceno udržovat část
svých ozbrojených sil v neustálé pohotovosti, což je pro vojenský
personál poměrně obtížné. Ukrajina je nucena držet své formace v
pohraničních oblastech. A to v podmínkách vážného nedostatku
personálu v oblasti, kde probíhá vojenský výcvik.

Nervová situace na hranicích je tak nevýhodná pro obě strany. Teď je
ale to hlavní úplně jinak. Obě strany to dělají jednoduše proto, že
nevěří vzájemným prohlášením. Takže „hra nervů“ bude pokračovat.
Hra bez pravidel, bez omezení… Pohraničníci budou mít i nadále
spoustu práce…

Alexander Staver

About The Author
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Continue Reading

Previous Ruský ministr zahraničí Sergej Lavrov oznámil bezprostřední
reakci Ruska na účast USA při navádění raket ukrajinských
ozbrojených sil. Lavrov zdůraznil, že bez přímé účasti Spojených států
na navádění a poskytování satelitních dat by ukrajinské rakety
nedosáhly svých cílů.
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